
Sagsnr.
1209324

Doknr.
1045698

Dato
28. september 
2012

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 4.9.2012 stillet følgende 
spørgsmål nr. 207 (alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Damgaard Larsen (V).

Spørgsmål nr. 207:

Er det ministerens opfattelse, at vi skal arbejde målrettet for, at de danske småøer kan 
eksistere og udvikles som levende helårssamfund?

Svar:

Regeringen er naturligvis enig i, at vi skal arbejde for, at de danske småøer som en 
vigtig del af Danmark fortsat kan eksistere som levende helårssamfund.

Som økonomi- og indenrigsminister er jeg ansvarlig for det generelle tilskud staten 
yder til kommunerne med de mindre øer. I 2012 er dette tilskud på 88,4 mio. kr.

Tilskuddet forhøjes fra 2014 med 15 mio. kr. som følge af aftalen om justeringer af 
udligningssystemet. Regeringen og Enhedslisten valgte med aftalen netop at prioritere 
yderligere midler til dette område, dels på grund af den særlige udvikling i 
omkostningerne forbundet med færgedriften, og dels på grund af de forslag til 
forbedringer af øernes vilkår for bl.a. erhverv og turisme, som småøerne har fremlagt.

Forhøjelsen af det statslige tilskud er et konkret initiativ, som er målrettet kommunerne 
med småøerne.

Det er dog vigtigt at understrege, at den generelle samfundsøkonomi i høj grad spiller 
ind på udviklingsmulighederne. Når det går godt for dansk økonomi, vil det typisk også 
have afsmittende virkning på øerne, også selv om en række individuelle forhold for de 
enkelte øer gør sig gældende.

Regeringen arbejder som bekendt målrettet for at skabe gode rammer for den 
økonomiske vækst og beskæftigelse i hele Danmark.

Med venlig hilsen
Margrethe Vestager
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